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Protokół Nr 4/2016 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów RM 

w dniu 25 marca 2016 r. 
 

 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

 

Obecni wg załączonej listy. 

 

Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Sprawozdanie z działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie za 

rok 2015.  

3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  

a) w sprawie liczby punktów sprzedaży  napojów zawierających powyżej 4,5 % alkoholu 

(z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w 

miejscu sprzedaży,  

b) w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych,  

c)  w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół, 

przedszkoli i placówek prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli  oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 

jest przyznawane na rok 2016, 

d) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2016, 

e) w sprawie współdziałania Miasta Białogard z Gminą Brojce w zakresie wykonywania 

zadania publicznego obejmującego zapewnianie opieki bezdomnym zwierzętom, 

f) w sprawie planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Białogard, 

g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016, 

h) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard. 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 11

00
 „otworzyła i prowadziła” Przewodnicząca Komisji – 

Jadwiga Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony 

porządek, głosując: za- 5 (jednogłośnie).   

 

 

Ad 2 
Sprawozdanie z działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie za 

rok 2015 przedstawiła Adrianna Narkun, Z-ca Dyrektora MOPS .  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał czy Miasto zwiększyło dofinansowanie, skąd są środki na zadania własne? 
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Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że zadania własne obejmują głównie zakupy leków, 

pochówków, zasiłków celowych, specjalnych na remont mieszkania, zapewnienie 

schronienia i otrzymują środki od Wojewody na zasiłki okresowe. Dofinansowanie 

zwiększa się i jest uzależnione od wysokości kryterium dochodowego na jednego członka 

rodziny.  

J.Andrysiak  – pytała na czym polega dofinansowanie do Domu Pomocy Społecznej? 

Z-ca Dyrektora – wyjaśniła, że MOPS kieruje osoby do domów pomocy i ponosi 

dofinansowanie do kosztów utrzymania. Obecnie koszty utrzymania wynoszą 2975 zł, ale 

to jest uzależnione od dochodów danej osoby. Z dochodów osoby pobiera się 70%, resztę 

albo dopłaca rodzina a jeżeli to jest osoba samotna albo są niskie dochody w rodzinie  to 

dopłaca budżet miejski. 

K.Skoczyk – pytał ilu mamy, jakie są kryteria i kto może zostać asystentem rodziny? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że jest dwóch asystentów. Osoby te posiadają wykształcenie 

wyższe pedagogiczne o kierunku resocjalizacja i udokumentowany roczny staż pracy z 

rodziną. To jest funkcja odpłatna. Są osoby zatrudnione na umowę zlecenie, bądź na 

etacie. Asystent musi mieć pod opieką minimum 15 rodzin.  

J.Klonowska – stwierdziła, że na zasiłki okresowe w 2015 wydatkowano 2 mln 105 tys. 598 zł 

a skorzystało 965 osób. W 2014 r. było więcej wydatków i skorzystało więcej osób. 

Przewodnicząca Komisji pytała w związku z czym zmalała ilość przyznawanych zasiłków? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że wiele osób podjęło zatrudnienie i wzrósł dochód. 

J.Klonowska – pytała czy osób potrzebujących pomocy jest więcej z roku na rok czy mniej? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że zmniejsza się ilość osób. Osoby, które nie mają orzeczeń i 

mogą podjąć pracę wysyłane są do Centrum Integracji Społecznej celem aktywizacji 

zawodowej. Wówczas podejmowane są prace interwencyjne. 

J.Klonowska – pytała czy chętnie podejmują takie prace? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że początkowo z przymusu, ale po 2-3 miesiącach sami 

podejmują prace. 

Przewodnicząca Komisji – po zakończeniu dyskusji zaproponowała przyjęcie w/w 

sprawozdania do wiadomości. 

 

Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Białogardzie za rok 2015, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 

Ad 3  
Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące  projekty uchwał:  

a) w sprawie liczby punktów sprzedaży  napojów zawierających powyżej 4,5 % alkoholu 

(z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w 

miejscu sprzedaży,  

  Przedstawiła: Agnieszka Madziewicz, Naczelnik Wydz. RGP 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

P.Szyszlak – pytał ile jest obecnie punktów sprzedających napoje alkoholowe? 

Naczelnik – odpowiedziała, że aktualnie jest 81 punktów sprzedających napoje alkoholowe. 

Jednak uchwała dotyczy tylko alkoholi wysokoprocentowych, nie dotyczy sprzedaży piwa. 

Wobec tego ilość punktów dotyczących uchwały wynosi 69, z tego 14 stanowi 

gastronomia, a 55 to są sklepy. Limit wynosi 80 punktów. 

M.Siwek – pytał czy poprzednia uchwała była martwa i nie obowiązywała? 

Naczelnik – odpowiedziała, że obowiązywała, ale Wojewoda nie wyłapał tego błędu. 
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Burmistrz – dodał, że nie nazywał by tego błędem, ponieważ wiele razy poprawiano niektóre 

uchwały i nikt nie zauważył. Wiadomo, że gdybyśmy dzisiaj wysłali do publikacji to 

zostałaby usterkowana.   

Przewodnicząca Komisji – po zakończeniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

b) w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych,  

Przedstawiła: Agnieszka Madziewicz, Naczelnik Wydz. RGP 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

P.Szyszlak – pytał czy wszystkie lokale spełniają zapisy uchwały? 

Naczelnik – odpowiedziała, że według jej wiedzy tak. 

A.Milczarek – sugerował, aby ograniczyć spożycie alkoholu, bo wiele problemów  jest  

spowodowanych  alkoholem. 

K.Skoczyk – stwierdził, że były skargi na ul. Dworcowej. 

Naczelnik – odpowiedziała, że oficjalnych skarg nie było. 

M.Siwek – pytał co z mieszkańcami, gdy powstaje lokal blisko budynku mieszkalnego? 

Naczelnik – odpowiedziała, że jeśli lokal ma powstać w budynku wielorodzinnym to potrzebna 

jest zgoda wspólnoty. 

A.Milczarek – pytał czy przy odnowieniu koncesji też potrzebna jest zgoda? 

Naczelnik – odpowiedziała, że dla sklepów minimalny okres obowiązywania to są 4 lata a dla 

gastronomii – 2 lata, ale praktyka jest taka, że wydaje się na 10 lat. Po tym okresie na 

nowo jest wydawane zezwolenie. Do 30 stycznia osoba z koncesją składa oświadczenie o 

wartości sprzedaży i na tej podstawie wyliczana jest opłata za korzystanie z zezwolenia na 

dany rok. Opłatę  po 30 dniach wylicza Wydział RGP Urzędu Miasta.  

Burmistrz – dodał, że nie mamy wpływu na to co się dzieje z alkoholem, bo jest tyle sposobów 

obejścia. Kto inny bierze za to pieniądze a samorząd ponosi konsekwencję tego:  

problemy, Policja, koszty, rozpad rodzin. Miasto ma dochody z tytułu tzw. kapslowego 

tylko kilkadziesiąt tysięcy złotych. Przykładem jest lokal pn. Beczka na ul. Lindego. Gdy są 

skargi to właściciel zmienia na inną firmę w tym samym miejscu, bądź na inną osobę z 

rodziny. 

Naczelnik – odpowiedziała, że lokal Beczka jest specyficzny, bo graniczy ścianami i lokal jest 

na ul. Lindego 20 a budynek mieszkalny na ul. Lindego 21.  

Przewodnicząca Komisji – po zakończeniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

c) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół, 

przedszkoli i placówek prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli  oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 

jest przyznawane na rok 2016, 

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. EKS 
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Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

d) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2016, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – pytał o skutki finansowe uchwały? 

Burmistrz – odpowiedział, że to co jest zapisane w budżecie – 170 tys. zł. 

Przewodnicząca Komisji – po zakończeniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

e) w sprawie współdziałania Miasta Białogard z Gminą Brojce w zakresie wykonywania 

zadania publicznego obejmującego zapewnianie opieki bezdomnym zwierzętom, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – powiedział, że jest  za czipowaniem psów, bo są  trudności z znalezieniu psa. 

P.Szyszlak – pytał czy Gmina Brojce będzie nam płacić? 

Burmistrz – odpowiedział, że tak, za każdego psa dzienną stawkę. 

A.Milczarek – powiedział, aby próbować czipować psy przy obowiązkowym szczepieniu 

przeciw wściekliźnie. 

Burmistrz - powiedział, że można dofinansować szczepienie w 50% i za darmo byłoby 

czipowanie. Burmistrz dodał, że nikogo nie można zmusić. W Białogardzie  jest od 500 do 

4 tys. psów. 

P.Szyszlak - proponował zrobić niski abonament i na tej podstawie powstałaby  baza psów. 

Burmistrz – obiecał zrobić pilotaż na następny rok.    

J.Andrysiak – pytał czy mamy miejsca hotelowe w schronisku? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie mamy. 

Przewodnicząca Komisji – po zakończeniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

f) w sprawie planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Białogard, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu mówiąc, że w  uchwale nastąpiło 

dodanie zadań powiatowych 

  

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 



 5

g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał z jakiego tytułu jest  pół mln zł? 

Burmistrz – odpowiedział syndyk przekazał zaległości podatkowe z Mleczarni. 

J.Andrysiak – pytał czy opłaty adiacenckie są na skutek podziału nieruchomości? 

Burmistrz – odpowiedział, że tak. 

A.Milczarek – pytał o kwotę na zakup koszy, gdzie będą umieszczone? 

Burmistrz – odpowiedział, że to na potrzeby ulic kosze uliczne i na potrzeby jednostek 

pojemniki do selektywnej zbiórki. Jak się skończy umowa z firmą Ład-San będzie trzeba 

zakupienia pojemników, aby były jednakowe. Obecnie każdy ma inny pojemnik: 

pomalowany, niepomalowany i wyglądają nieestetycznie. 

J.Klonowska  – dodała, że firma Ład-San ciągle podwyższa opłatę za dzierżawę pojemników. 

A.Milczarek  – proponował, aby Miasto zainwestowało w pojemniki na terenach miejskich, 

ponieważ spółdzielnie i wspólnoty stawiają na terenach miejskich brzydkie pojemniki.  

Przewodnicząca Komisji – po zakończeniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

h) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard. 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu  

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-3. 

Ad 4 

W sprawach różnych radni  nie poruszyli żadnych problemów. 

 

Ad 5 

Po wyczerpaniu tematyki o godz.12
05

 zakończono Komisję.  

Protokołowała: M.Zimmer 

  Przewodnicząca Komisji 

 

         Jadwiga Klonowska 
 


